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P r o t o k ó ł    Nr  V/2024 
 

z  Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim 

z  dnia  29  sierpnia  2024  roku 

odbytej w sali posiedzeń 

Urzędu Miejskiego w Kamieniu Krajeńskim 

w  godzinach  od  800  do  950 

 
Otwarcia V sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim dokonała 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim – Anna Hałasowska.  

Stwierdziła, że na stan ogólny 15 radnych w obradach V sesji 
uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum uprawniające Radę Miejską do 
podejmowania uchwał.  

Następnie powitała wszystkie osoby uczestniczące w sesji oraz 
przedstawiła proponowany porządek obrad.  
 

Porządek obrad V Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim:     
           1. Otwarcie sesji: 

a) stwierdzenie quorum 
b) przedstawienie porządku obrad 

 

2. Złożenie ślubowania przez nowo wybranego radnego. 
   
3. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Miejskiej. 

 
4. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 
  5. Informacje, komunikaty oraz sprawy bieżące. 
 

6. Sprawozdanie z działalności Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury             
w Kamieniu Krajeńskim.  

     a/ wprowadzenie do tematu – Dyrektor MGOK             
     b/ dyskusja 
 

7. Sprawozdanie z działalności Miejsko – Gminnej Biblioteki 
Publicznej w Kamieniu Krajeńskim. 
     a/ wprowadzenie do tematu – Dyrektor MGBP 

     b/ dyskusja   
 

8. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Kamień Krajeński. 

a) wprowadzenie do tematu – Skarbnik 

b) dyskusja 
c)   podjęcie uchwały Nr V/27/2024   

 
9. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński 

na rok 2024.   
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a) wprowadzenie do tematu – Skarbnik 

b) dyskusja 
c)   podjęcie uchwały Nr V/28/2024   

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie poparcia petycji w przedmiocie 
zaplanowania drogi szybkiego ruchu przez Pomorze Środkowe.  

a) wprowadzenie do tematu – Burmistrz 

b) dyskusja 
c)   podjęcie uchwały Nr V/29/2024  

  
11. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia regulaminu 
korzystania z placów zabaw i siłowni zewnętrznych stanowiących 

własność Gminy Kamień Krajeński.   
a) wprowadzenie do tematu – Kierownik Referatu RGIiGK 
b) dyskusja 

c)   podjęcie uchwały Nr V/30/2024   
 

12. Zamknięcie obrad sesji.  

 
Głosowanie: Radni jednogłośnie 14 głosami za przyjęciem 

przedstawionego porządku obrad (imienny wykaz głosowania – w załączeniu 

do protokołu z sesji).   
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim Anna 
Hałasowska stwierdziła, że Rada Miejska na V sesji obradować będzie wg 
zatwierdzonego porządku obrad.      

 
Ad. 2. Złożenie ślubowania przez nowo wybranego radnego.  
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim Anna 
Hałasowska poinformowała, iż ślubowanie odbywa się w ten sposób, że po 

odczytaniu roty radny Pan Romuald Górny wybrany w wyborach 
uzupełniających do Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeński przeprowadzonych 
w dniu 14 lipca 2024 r., powstaje i wypowiada słowo „ślubuję”. Ślubowanie 

może być złożone z dodaniem zdania: „Tak mi dopomóż Bóg”. 
 

Rota ślubowania: 

„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję 

uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, 

mając na względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców.” 

 
Radny Romuald Górny ślubowanie złożyło wypowiadając słowo „Ślubuję”. 

 

Ad.3. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Miejskiej. 

 

Radni jednogłośnie 14 głosami za przyjęciem protokołu z IV sesji Rady 

Miejskiej.  

Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
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Ad. 4. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 
Pani Burmistrz Natalia Marciniak pogratulowała radnemu Romualdowi 

Górnemu. Życzyła dobrej i owocnej pracy na rzecz lokalnej społeczności. 
Wyraziła nadzieję, że uda się dużo zrobić w okręgu Nr 1 ul. Henryka 
Sienkiewicza. Czynione będą wspólne działania w tym zakresie.  

 
Następnie Pani Burmistrz Natalia Marciniak przedstawiła informację              

z działalności w okresie międzysesyjnym. 

W/w informacja – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak zastanawiała się czy formuła 
przedstawianej informacji z okresu międzysesyjnego ma sens. Chciałaby 
jeszcze na ten temat porozmawiać. Stwierdziła, że zajmuje to sporo czasu. 

Podkreśliła, że jest typem człowieka, który woli rozmawiać o konkretach. 
Zaproponowała od kolejnej sesji zostawiać takie sprawozdanie na stole              

u radnych, u sołtysów, a przedstawiać sprawy, którymi się zajmowała. 
Informować będzie również o sprawach problematycznych i składanych 
interpelacjach.  

  
Po przedstawieniu informacji z działalności w okresie międzysesyjnym 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak przekazała również informację na temat 

interpelacji i zapytań złożonych przez radnych, a mianowicie: 
➢ Interpelacje radnego Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim Jacka 

Kucharskiego z dnia 2 lipca 2024 r.: 
1) w sprawie remontu drogi powiatowej, 
2) w sprawie poprawy bezpieczeństwa ruchu pieszych. 

➢ Interpelacja radnego Sebastiana Skaja z dnia 29 lipca                          
2024 r. w sprawie budowy drogi wzdłuż ulicy Franciszka Rogali                      

w Kamieniu Krajeńskim.  
➢ Interpelacja radnego Sebastiana Skaja z dnia 2 sierpnia                            

2024 r. w sprawie budowy drogi wzdłuż ulicy Kardynała Stefana 

Wyszyńskiego w Kamieniu Krajeńskim.  
➢ Interpelacja radnego Marka Kołackiego z dnia 14 sierpnia                        

2024 r. w sprawie poprawy stanu technicznego i termomodernizacji 

Wiejskiego Domu Kultury w Płociczu.  
➢ Interpelacja radnego Rafała Kuszaja z dnia 16 sierpnia                           

2024 r. w sprawie uwzględnienia inwestycji do Rządowego Funduszu 
Rozwoju Dróg na 2025 rok.  

➢ Interpelacja radnego Sebastiana Skaja z dnia 20 sierpnia                     

2024 r. w sprawie dokończenia budowy drogi wzdłuż ulicy Polnej                
w Kamieniu Krajeńskim.   

➢ Interpelacja radnego Kazimierza Warylaka z dnia 21 sierpnia                  

2024 r. w sprawie poprawy bezpieczeństwa mieszkańców.  
➢ Zapytanie radnego Marka Kołtonowskiego z dnia 13 sierpnia                

2024 r. w sprawie ulicy Klasztornej w Zamartem.  
 

Zgodnie z art. 24 ust. 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym na złożoną interpelację lub zapytanie należy udzielić odpowiedzi na 
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piśmie nie później niż w terminie 14 dni od dnia ich otrzymania. Odpowiedzi 

na interpelacje oraz zapytania zamieszczane są w Systemie Rada dla 
Mieszkańców oraz na stronie BIP Urzędu Miejskiego w Kamieniu Krajeńskim.  

 
Pani Burmistrz Natalia Marciniak poinformowała również, że w okresie 

międzysesyjnym wpłynął wniosek mieszkańców Dużej Cerkwicy w sprawie 

dokończenia budowy drogi, która już wcześniej została rozpoczęta                        
(wewnętrzna droga gminna od strony świetlicy w kierunku Radzimia). 
Wniosek został rozpatrzony pozytywnie. Inwestycja ta została uwzględniona 

w funduszu rozwoju dróg na 2025 rok. Wniosek został już złożony razem                 
z ul. Parkową w Dąbrówce.     

 
Następnie Pani Burmistrz Natalia Marciniak nawiązała do wniosków             

i zapytań radnych. Poinformowała jaki jest status ich załatwienia: 

1) Radny Jacek Kucharski 9 lipca 2024 r. złożył wniosek o montaż koszy 
przy ul. Dworcowej w Kamieniu Krajeńskim. Wniosek ten został 

rozpatrzony pozytywnie.  
2) Radna Katarzyna Blejder 24 lipca 2024 r. złożyła wniosek dotyczący 

naprawy chodników w Płociczu. Temat ten przekazany został do 

Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim. Byli pracownicy i temat 
ten jest już zakończony.  

3) Radna Kinga Cysewska złożyła wniosek o montaż ławek wzdłuż ścieżki 

prowadzącej nad jezioro Mochel. Wniosek został rozpatrzony 
pozytywnie. Ławki już w tym miejscu kiedyś były. Pani Burmistrz 

myśli, że jesienią lub wczesną wiosną ławki zostaną ponownie 
ustawione w tym miejscu.  

4) Radna Kinga Cysewska złożyła również wniosek w sprawie naprawy 

dziur w nawierzchni na ul. Sportowej oraz przycięcia drzew na ul. 
Długiej. Dziury w nawierzchni na ul. Sportowej zostały załatane. Jeżeli 

chodzi o przycięcie drzew to trzeba jeszcze trochę poczekać. W okresie 
jesiennym to zadanie zostanie wykonane.  

5) Przewodnicząca Rady Miejskiej Anna Hałasowska złożyła wniosek            

o dofinansowanie zakupu traktorka do koszenia dla sołectwa Orzełek. 
Nie ma jeszcze odpowiedzi w tej sprawie. Pani Burmistrz umówiła się           
z Przewodniczącą Rady na spotkanie, ponieważ potrzebuje jeszcze 

kilku informacji, a zatem sprawa ta jest w toku.  
6) Przewodnicząca Rady Miejskiej Anna Hałasowska złożyła wniosek                

o wyznaczenie leśnego miejsca postoju w Niwach. Wniosek ten 
przekazany został do Nadleśnictwa Lutówko.  

7) Radna Kinga Cysewska złożyła wniosek o wyrównanie drogi wjazdowej 

na parking przy szkole na ul. Szkolnej. W dniu wczorajszym zadanie to 
zostało wykonane. Teren został wyrównany. Został również 
oczyszczony chodnik. Pani Burmistrz poinformowała także, że droga ta 

od wielu lat sprawia problemy. Nawet podczas niewielkiej ulewy 
wszystko spływa w dół, na chodnik i jezdnię. Robią się duże wyrwy. 

Ciężko jest wjechać i wyjechać. W sprawie tej drogi złożył również 
wniosek Przewodniczący Zarządu Miasta Pan Marek Betin. Zakupione 
zostały płyty ażurowe. Ta droga wjazdowa zostanie utwardzona. Miało 

się to odbyć przed rozpoczęciem roku szkolnego. Z uwagi na dużą ilość 
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prac związanych również z dożynkami musi zostać to przesunięte               

w czasie, ale w okresie jesiennym płyty te powinny zostać 
zamontowane. Będzie zatem łatwiejszy wjazd do szkoły i na parking.  

 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak poinformowała również, że dużo się 
dzieje w zamówieniach publicznych. Pani Burmistrz podpisała umowę na 
budowę ul. Brzozowej w Kamieniu Krajeńskim wraz z oświetleniem oraz 

budowę drogi wewnętrznej w Nowej Wsi – termin realizacji 31.10.2025 r. 
Kolejna sprawa to budowa boiska do siatkówki i piłkochwytów na terenie 
rekreacji w miejscowości Duża Cerkwica. Dnia 13 sierpnia 2024 r. podpisana 

została umowa. Termin realizacji wyznaczony został do końca września. 
Jeżeli chodzi o budowę drogi w miejscowości Radzim dnia 12 sierpnia 2024 

r. podpisana została umowa. Termin realizacji tego zadania jest do 30 maja 
2025 r. Odnośnie budowy dróg na terenie gminy Kamień Krajeński – droga 
nad Brzuchowo – umowa została podpisana, a termin realizacji wyznaczony 

został do 30 listopada 2024 r.  
 

Pani  Burmistrz Natalia Marciniak przekazała również informację dla 
radnej Pani Katarzyny Blejder, która wnioskowała o montaż oświetlenia przy 
przystankach autobusowych przy drodze krajowej w Płociczu w celu 

zwiększenia bezpieczeństwa osób z nich korzystających. Z takim pytaniem 
zwrócił się również Radny Pan Marek Kołtonowski. Chodziło w tym 
przypadku o przystanki w Obkasie. Wysłane zostało pismo do GDDKiA. Nie 

chcą zrealizować tego zadania. Pani Burmistrz nie poddaje się i wystosowane 
zostało kolejne pismo tym razem z prośbą o doświetlenie przystanków                  

z użyciem lamp solarnych. Gmina wykonałaby to zadanie. Wstępnie ustnie 
jest taka zgoda. Zostało złożone zapytanie ofertowe jaki byłby to koszt. 
Niestety koszt jest dość duży. Jeden przystanek wyceniono na około 10 tys. 

zł. Plan i pomysł jest taki, aby skorzystać z płyt solarnych z ul. Brzozowej. 
Koszt montażu takich płyt solarnych byłby znacząco niższy. Pani Burmistrz 

będzie radnych na bieżąco informować w tej sprawie. 
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak poinformowała również o naborze 
wniosków na przedsięwzięcie związane z unieszkodliwianiem wyrobów 

zawierających azbest z nieruchomości położonych na terenie gminy Kamień 
Krajeński. Wnioski można składać do 2 września.   

 

Radny Józef Wróblewski zwrócił uwagę, że za 4 dni jest rozpoczęcie 
roku szkolnego. Stwierdził, że nie ma żadnych informacji na temat 

przygotowania szkół do nowego roku szkolnego. Nie ma informacji                       
o remontach i czy dzieci w terminie rozpoczną rok szkolny. Podkreślił, że jak 
był wcześniej radnym to na sierpniowej sesji przedstawiana była informacja 

na temat przygotowania szkół do nowego roku szkolnego. Radny stwierdził, 
że na dzień dzisiejszy nic nie wie. Nie wie nawet czy są szkoły podstawowe             
w gminie czy nie. Według radnego wygląda to tak jakby nie było szkół. 

Chciałby uzyskać informację jak wygląda przygotowanie szkół do nowego 
roku szkolnego.       
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Pani Burmistrz Natalia Marciniak zapewniła radnego, że są 3 szkoły na 

terenie gminy Kamień Krajeński. Jedna szkoła znajduje się w pobliżu posesji 
radnego w Zamartem. W szkole tej prowadzone są remonty zarówno 

wewnątrz jak i na zewnątrz. Każda ze szkół zdała sprawozdanie z tego czy 
jest przygotowana do roku szkolnego. Pani Burmistrz informowała o tym               
w mediach społecznościowych dziękując za zaangażowanie i pracę wszystkim 

dyrektorom szkół. Jest bardzo dużo zmian. Pani Burmistrz poinformowała, 
że to, że na dzisiejszej sesji nie ma takiego sprawozdania jest na prośbę 
dyrektorów szkół. Bardzo dużo się u nich dzieje w kontekście remontów                

i ogólnie organizacyjnym jeśli chodzi o rozpoczęcie roku szkolnego. Na prośbę 
dyrektorów sprawozdanie zostało przesunięte na miesiąc wrzesień. Radny 

będzie mógł wówczas zadać wszystkie nurtujące go pytania.     
 
Ad. 5. Informacje, komunikaty oraz sprawy bieżące. 

 
Radny Marek Kołacki podkreślił, że chciałby przekazać bardzo dobrą 

informację, a mianowicie, iż dnia 22 sierpnia 2024 r. utworzony został Klub 
Radnych Głos Mieszkańców Gminy Kamień Krajeński. Poinformował, że ma 
zaszczyt pełnić funkcję Przewodniczącego Klubu. Zwrócił uwagę, że 

zaproszenie jest do wszystkich radnych. Aktualnie jest 7 członków. Poprosił 
pozostałych radnych, aby zastanowili się i poinformowali czy dołączają do 

tego Klubu. Klub będzie pracował nad sprawami gminy. Radny ponownie 
podkreślił, że cieszy się, że pełni funkcję Przewodniczącego Klubu. Radny 
złożył informację w tej sprawie Przewodniczącej Rady Miejskiej w Kamieniu 

Krajeńskim.  
 

Następnie głos zabrał radny Rady Powiatu Sępoleńskiego Pan 

Aleksander Atamański. Podziękował za zaproszenie na sesję. Zadeklarował 
swoją systematyczną obecność na spotkaniach Rady. Nowej Radzie życzył 

wszystkiego dobrego, wielu wspaniałych wniosków i sukcesów. Chciałby 
wspólnie z radnymi pracować dla dobra mieszkańców gminy Kamień 
Krajeński i całego powiatu. Jeszcze raz podziękował za zaproszenie na sesję.        

   
Wobec braku dalszej dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu 

obrad. 
 
Ad. 6. Sprawozdanie z działalności Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury 

w Kamieniu Krajeńskim. 
W/w sprawozdanie przedstawił Dyrektor MGOK w Kamieniu 

Krajeńskim – Dominik Gostomski.   

 
Radny Jacek Kucharski podkreślił, że poszerzyła się oferta dla 

mieszkańców tak jak rok temu zapewniał Pan Dyrektor. Radny podkreślił, że 
działo się dużo. Każda grupa społeczna mogła znaleźć coś dla siebie                      
i uczestniczyć w tych wydarzeniach. Radny podziękował za to. Podziękował 

również za budowanie marki Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury, który 
jest bardzo dobrze postrzegany u sąsiadów w ościennych gminach. Radny 

zapytał także o organizację Dni Kamienia Krajeńskiego i ściągnięcie jakiejś 
gwiazdy. Zapytał czy był już obliczany szacunkowy koszt i na jakim poziomie 
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miałaby być ta gwiazda. Radny podkreślił, że z tego co wie droga jest 

infrastruktura. Zapytał czy już wiadomo ile potrzeba pieniędzy, aby taki 
występ gwiazdy zorganizować w Kamieniu Krajeńskim. 

 
Dyrektor Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury Dominik Gostomski 

podziękował za miłe słowa i za docenienie oferty na sezon letni. Jeżeli chodzi 

o Dni Kamienia Krajeńskiego stwierdził, że jest to temat złożony do 
przedyskutowania z Radą i Panią Burmistrz. Poinformował, że 
zorganizowanie wydarzenia z gwiazdą jest to ogromny koszt. Koszt zależy od 

tego jaki miałby być to artysta. Dyrektor uważa, że minimum to byłaby 
kwota od 30 tys. zł. Do tego należy również doliczyć koszt organizacji sceny. 

Podkreślił, że amfiteatr jest to wspaniałe miejsce pozwalające zorganizować 
wydarzenie kiedy pogoda nie sprzyja. Niestety jest to bardzo trudne miejsce 
do nagłośnienia. W chwili obecnej nie ma takich warunków, aby na scenie 

amfiteatru zagrała taka gwiazda. Doszedłby zatem koszt wynajmu sceny od 
15-20 tys. zł. Budżet w tym zakresie jest na chwilę obecną trudny do 

określenia. Dyrektor MGOK chciałby, aby zająć się tym tematem jeszcze              
w obecnym roku i wówczas uważa, że udałoby się to zorganizować. Trzeba 
się spotkać, przedyskutować temat i zabezpieczyć środki. Podkreślił, że jeżeli 

umowa z artystą byłaby ustalana jeszcze w tym roku to cena byłaby inna niż 
np. na 2 miesiące przed wydarzeniem. Stwierdził, że jest chętny i otwarty, ale 
jeżeli chodzi o budżet MGOK to nie jest na to gotowy. Uważa, że jego 

zadaniem jest dbanie o to, aby odbywały się zajęcia, żeby była oferta 
kulturalna, ale również o to, aby infrastruktura nie popadła w taką ruinę,             

w jakiej ją odebrał. Woli przeznaczać środki na doposażenie, funkcjonowanie, 
remonty niż zorganizować jedno wydarzenie, które pochłonie z budżetu tyle 
środków. Takich imprez nie organizuje MGOK. Takie imprezy organizują 

gminy lub miasta. Jeżeli zostaną zabezpieczone jakieś środki to Dyrektor 
zadeklarował, że da z siebie 100% i zrobi wszystko, aby odbyło się to jak 

najniższym kosztem i najlepszym efektem.  
 
Radny Józef Wróblewski podziękował Dyrektorowi MGOK za obszerne 

przedstawienie sprawozdania z działalności. Zapytał dlaczego w bazie 
jednostek podlegających pod MGOK nie ma świetlicy wiejskiej w Zamartem. 
Zapytał również jak jest finansowana działalność tej świetlicy i od kiedy 

będzie można ją wynajmować.             
 

Dyrektor Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury Dominik Gostomski 
odpowiedział, że świetlica w Zamartem nie należy do bazy MGOK i nie ma 
przeznaczonych na nią żadnych środków budżetowych oraz nie zatrudnia 

tam pracownika. Prowadzona jest tylko i wyłącznie opieka administracyjna. 
Podkreślił, że jest tak dlatego, że świetlica ta została zbudowana na 
konkretnej umowie projektowej przy wykorzystaniu środków zewnętrznych. 

W przypadku takim okresem 4 lub 5 letnim obejmuje się zazwyczaj budynki 
czy infrastrukturę. Dyrektor nie wie jak w tym przypadku skonstruowana 

jest umowa, ale podejrzewa, że jest to 4-5 lat. W tym okresie świetlica nie 
może generować przychodów. Jest to zbudowane dla mieszkańców. Mogą 
korzystać z takiej świetlicy, ale nie można czerpać z tego korzyści. Jeżeli 

skończy się okres projektu to MGOK może przejąć taką świetlicę, ale muszą 
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zostać zabezpieczone środki. Jeżeli będzie taka wola to Dyrektor 

zadeklarował chęć rozmowy w tej sprawie. Odnośnie pracownika w świetlicy 
w Zamartem odpowiedział, że zatrudniony jest przez gminę. Jeżeli chodzi             

o wynajem świetlicy to tylko i wyłącznie na konstrukcji umowy. Gdyby coś 
poszło nie tak podczas realizacji tej umowy to może dojść do unieważnienia 
ustaleń części projektu. Mieszkańcy Zamartego otrzymali świetlicę, ale 

muszą czekać kilka lat, aby zaczęła ona funkcjonować jak wszystkie inne 
świetlice. Do tego momentu nie może być wynajmowana za odpłatność.  

 

Radny Jarosław Dobek podkreślił, że przyłącza się do słów uznania za 
działalność dla Pana Dyrektor i jego zespołu. Efekty są widoczne i wszyscy to 

zauważają. Następnie zapytał o świetlicę w Małej Cerkwicy czy aktualne jest 
jej uruchomienie od 1 września oraz w jakim zakresie będzie prowadzona ta 
działalność.   

 
Dyrektor Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury Dominik Gostomski 

podziękował za miłe słowa. Odnośnie świetlicy w Małej Cerkwicy potwierdził, 
że działalność rozpocznie się od 1 września. Pani Burmistrz zapewniła środki 
na działalność tej świetlicy. Środki wpłynęły i zostały zabezpieczone na 

prowadzenie tej właśnie działalności. Rozpocznie się to już od września. Na 
początku będą to 2 dni w tygodniu. Ta działalność będzie monitorowana                
i poszerzana. Poinformował, że we wrześniu ogłoszony zostanie nabór na 

pracowników do MGOK. Do końca września będzie można zgłaszać swoje 
kandydatury. Jeżeli uda się pozyskać pracowników to ta działalność                    

w świetlicy w Małej Cerkwicy będzie zwiększana.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Anna Hałasowska podziękowała 

Dyrektorowi MGOK za przedstawione sprawozdanie. Dołączyła do 
podziękowań i uznania za działalność MGOK. Wydarzeń tego lata było bardzo 

dużo. Życzyła dalszej owocnej pracy.    
 

Wobec braku dalszej dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu 

obrad.  

 

Ad. 7. Sprawozdanie z działalności Miejsko – Gminnej Biblioteki 
Publicznej w Kamieniu Krajeńskim  

W/w sprawozdanie przedstawiła Dyrektor MGBP w Kamieniu 

Krajeńskim – Dorota Kortas-Punder.   
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak podziękowała Pani Dyrektor Miejsko 
- Gminnej Biblioteki Publicznej i Panu Dyrektorowi Miejsko – Gminnego 
Ośrodka Kultury za zaangażowanie i pracę. Poinformowała, że będzie 

składany wniosek na termomodernizację WDK w Płociczu ze środków z KPO. 
Pani Burmistrz ma nadzieję, że wniosek zostanie pozytywnie zaakceptowany. 
W planach jest również biblioteka w Kamieniu Krajeńskim. Pani Burmistrz 

podkreśliła, że ucieka ciepło z budynku, a co za tym idzie i pieniądze.                
W ramach KPO jest dużo środków na termomodernizację - Zwiększenie 

efektywności energetycznej budynków. Warto z tego skorzystać, ponieważ 
dofinansowanie jest nawet na poziomie 100%. Pani Burmistrz ma nadzieję, 
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że do zadania w Płociczu nie będzie trzeba dokładać środków finansowych. 

Ma również nadzieję, że w taki sposób będzie można pozyskać środki na 
termomodernizację biblioteki. Następnie poprosiła Dyrektorów o przekazanie 

podziękowań dla ich zespołów, ponieważ ciężko pracują i również mają wkład 
w działalność placówek. Pani Burmistrz zadeklarowała swoje wsparcie                    
i podkreśliła, że kultura w gminie Kamień Krajeński jest bardzo ważna.      

 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Anna Hałasowska podziękowała Pani 

Dyrektor MGBP za przedstawione sprawozdanie. Podkreśliła, że może 

działalność MGBP nie jest tak spektakularna jak działalność MGOK, ale 
również jest bardzo ważna i doceniana.  

 
Wobec braku dalszej dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu 

obrad.  

 
Ad.8. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy 

Kamień Krajeński – Piotr Gustyn.  
 
Wobec braku dyskusji Przewodnicząca Rady Miejskiej Anna Hałasowska 

odczytała treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 
 
Uchwała Nr V/27/2024 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
29 sierpnia 2024 roku zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kamień Krajeński, podjęta została 
13 głosami za, przy 1 głosie przeciw (B. Januszewski).  
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 

 
Ad.9. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy 

Kamień Krajeński – Piotr Gustyn.  
 

Radny Jacek Kucharski nawiązał do wycofanej kwoty na projekt 

stadionu. Na komisjach podana została informacja, że muszą być jeszcze 
uregulowane sprawy związane z mapami. Zapytał czy błędy przeszłości 
ruszyły już z miejsca i czy rozpoczęło się scalanie działek. Zapytał również 

czy w przyszłorocznym budżecie pojawi się całościowa kwota na projekt.  
Kolejna sprawa poruszona przez radnego to wykup własności działek 

przy ul. Polnej na kwotę 320 tys. zł. Podkreślił, że z prawem własności się nie 
dyskutuje. Zwrócił jednak uwagę, że koszt tej ulicy znacznie się zwiększył. 
Zapytał czy może tak być również przy kolejnych ulicach np. ul. Brzozowa, 

droga w Radzimiu. Zapytał czy wszystko znajduje się na działkach gminnych 
czy też będzie trzeba wykupić grunty.    
 

Kierownik Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera odpowiedziała, że 
jeżeli chodzi o projekt stadionu to trwają już prace nad scaleniem działek. Na 

następną sesję zostanie opracowana uchwała. Później działki zostaną 
podzielone, aby uporządkować stan związany z gruntami. Odnośnie drugiego 
pytania dotyczącego wykupu gruntów przy planowanych inwestycjach 



10 

 

drogowych poinformowała, że inwestycje te realizowane będą na działkach 

gminnych.  
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że czynione będą 
starania, aby projekt stadionu znalazł się w przyszłorocznym budżecie. Będą 
o tym decydować radni. Stadion jest bardzo ważny. Podkreśliła, że szkoda, że 

stało się jak się stało, ale trzeba najpierw zrobić porządek i wykonać 
wszystko tak jak się należy.       
 

Radny Bogdan Januszewski nawiązał do swojego głosu przeciw 
zmianom w WPF. Podkreślił, że pomimo zmiany władzy dzieje się tak samo 

jak poprzednio. Nic się nie zmieniło. Są wrzutki inwestycyjne. Podkreślił, że 
rozpoczął je wcześniej radny Jacek Kucharski. Zastanawiał się czy tak już 
teraz będzie czy był to tylko „wypadek przy pracy”.   

 
Pani Burmistrz Natalia Marciniak zapytała o jakie wrzutki radnemu 

chodzi.  
 

Radny Bogdan Januszewski odpowiedział, że chodzi o drogę nad 

Brzuchowo i aktualnie o ul. Kazimierza Fiałkowskiego. Stwierdził, że ulica 
istnieje od 3 lat, a już ma być wszystko robione. Podkreślił, że droga w Dużej 
Cerkwicy wykonywana jest w 4 etapach. Ponownie podkreślił, że chodzi 

głównie o ul. Kazimierza Fiałkowskiego gdzie ma być już projekt i asfalt.  
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że to nie jest prawda 
i nie jest to też żadna wrzutka. Temat ciągnie się już od poprzedniej kadencji. 
Nawiązując do drogi nad Brzuchowo podkreśliła, że zgadza się, że była to 

wrzutka. Nie było to wcześniej z radnymi uzgadniane. Pani Burmistrz nie 
widzi sensu, żeby na ten temat rozmawiać, ponieważ jest to już realizowane. 

Projekt na ul. Kazimierza Fiałkowskiego to nie jest wrzutka, ponieważ zostało 
to już zaplanowane w poprzedniej kadencji. Pani Burmistrz jako radna 
popierała to zadanie. Popierał je również radny Jacek Kucharski i w zasadzie 

większość radnych. To zadanie nie jest jeszcze realizowane. W tej chwili 
chodzi o prace nad projektem. Obecnie zabezpieczone zostały środki na 
projekt. Dopiero później czynione będą starania celem pozyskania środków 

na realizację tego zadania. Podkreśliła, że tutaj nie chodzi jeszcze o samą 
budowę drogi, a tylko o projekt. Zadanie zostało wpisane do WPF, ponieważ 

musi to zostać podzielone na kilka etapów.       
 

Radny Bogdan Januszewski stwierdził, że z wypowiedzi Pani Burmistrz 

wynika, że podjęła decyzję to radni nie mogą już dyskutować.  
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że to nie jest jej 

decyzja. Budżet uchwalała Rada poprzedniej kadencji. To jest temat                 
z poprzedniej kadencji, który ma być realizowany.  

 
Radny Józef Wróblewski podkreślił, że popiera w całości wypowiedź 

radnego Bogdana Januszewskiego. Stwierdził, że przyglądając się 

inwestycjom to większość jest realizowana w mieście. Uważa, że należałoby 
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inwestycje realizować również w sołectwach. Podkreślił, że ma na myśli 

północną stronę gminy, która jest zaniedbywana od lat 90. Zwrócił uwagę, że 
więcej mieszkańców zamieszkuje sołectwa niż jest w samym mieście. 

Stwierdził, że należy wyjść z inwestycjami na wieś.    
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że na terenie miasta 

realizowana jest tylko ul. Polna. Jest to też zadanie z poprzedniej kadencji. 
Podkreśliła, że do funduszu rozwoju dróg zgłoszone zostały 2 inwestycje 
drogowe w Dąbrówce i Dużej Cerkwicy. Pani Burmistrz nie zgadza się                   

z zarzutem, że wszystko realizowane jest tylko w mieście, ale szanuje zdanie 
radnego.   

 
Wobec braku dalszej dyskusji Przewodnicząca Rady Miejskiej Anna 

Hałasowska odczytała treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 

 
Uchwała Nr V/28/2024 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
29 sierpnia 2024 roku zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 
2024, podjęta została 13 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się                  
(J. Wróblewski). 
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 

 
Ad.10. Wprowadzenia do tematu dokonała Burmistrz Kamienia 

Krajeńskiego – Pani Natalia Marciniak.   
 
Wobec braku dyskusji Przewodnicząca Rady Miejskiej Anna Hałasowska 

odczytała treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 
 

Uchwała Nr V/29/2024 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
29 sierpnia 2024 roku w sprawie poparcia petycji w przedmiocie 
zaplanowania drogi szybkiego ruchu przez Pomorze Środkowe, podjęta 
została jednogłośnie 14 głosami za. 
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 

 
Ad.11. Wprowadzenia do tematu dokonała Kierownik Referatu Rozwoju 

Gospodarczego, Inwestycji i Gospodarki Komunalnej – Pani Katarzyna 
Chodera.   
 

Wobec braku dyskusji Przewodnicząca Rady Miejskiej Anna Hałasowska 
odczytała treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 
 

Uchwała Nr V/30/2024 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
29 sierpnia 2024 roku w sprawie wprowadzenia regulaminu korzystania                 
z placów zabaw i siłowni zewnętrznych stanowiących własność Gminy 
Kamień Krajeński, podjęta została jednogłośnie 14 głosami za. 
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
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Ad. 12. Zamknięcie obrad sesji.  
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Anna Hałasowska – w związku                              

z wyczerpaniem porządku sesji, zamykam obrady V sesji Rady Miejskiej                 
w Kamieniu Krajeńskim. Dziękuję wszystkim za obecność. 
 

 
Na tym obrady V sesji zakończono.   
 

                                                             P r z e w o d n i c z ą c a  

 Protokołowała                                               Rady Miejskiej 

/-/ Izabela Turzynska 

                                                               /-/ Anna Hałasowska 

 


